

Title (en)

Neck for a plucked instrument.

Title (de)

Hals für ein gezupftes Saiteninstrument.

Title (fr)

Touche d'un instrument à cordes pincées.

Publication

EP 0038228 A1 19811021 (FR)

Application

EP 81400363 A 19810310

Priority

FR 8005475 A 19800311

Abstract (en)

Musical instrument comprising a body (1), a head (2), between the two a neck (3), on the neck a fingerboard (4) and strings (5) intended to interact with the fingerboard. The fingerboard (4) is smooth, i.e. fretless, and of metal. The combination of this smoothness and the use of metal makes it possible to produce a non-tempered instrument, i.e. one on which notes of any pitch may be played, with the sound qualities of a fretted instrument.
<IMAGE>

Abstract (fr)

Instrument de musique du type à cordes pincées, comprenant un corps (1), une tête (2), entre les deux, un manche (3), sur le manche, une touche (4) et des cordes (5) destinées à coopérer avec la touche. La touche (4) est lisse, c'est-à-dire sans frettes, et métallique. La combinaison de ce lissé et de l'utilisation du métal permet d'obtenir un instrument non tempéré, c'est-à-dire sur lequel on peut jouer des notes d'une hauteur quelconque, avec les qualités sonores d'un instrument à frettes.

IPC 1-7

G10D 3/06

IPC 8 full level

G10D 3/06 (2006.01)

CPC (source: EP)

G10D 1/04 (2013.01); **G10D 3/06** (2013.01); **G10D 3/22** (2020.02)

Citation (search report)

- DE 100453 C
- US 2124243 A 19380719 - CARTER AREYON C, et al
- US 4064780 A 19771227 - BOND ANDREW
- GB 2031635 A 19800423 - ASHLEY PANGBORN GUITARS LTD

Designated contracting state (EPC)

BE DE GB IT NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0038228 A1 19811021; FR 2486699 A1 19820115

DOCDB simple family (application)

EP 81400363 A 19810310; FR 8005475 A 19800311